

Leaders of Three Small Faith Communities (SFCs) Meet in Houston, Texas, USA

On Wednesday, 30 September 2015 20 leaders (12 women and eight men) of Three Small Faith Communities (SFCs) -- "Love is Our Mission," "Disciples of Jesus Christ" and "Messengers of the Light" – met for their weekly meeting of *Bible Sharing/Bible* Reflection and discussion. These communities of St. Cyril of Alexander Parish in Galveston-Houston Archdiocese, Texas, USA gathered in the home of Armando and Arura Pajarito in Houston, the fourth largest city in the USA. The meeting was in Spanish with a little English. The SFC members were joined by Father Jhon Jaime who serves in the parish, Father Joseph Healey and Mrs. Belza Ramos (via Skype from San Antonio, Texas).

The deep reflection focused in the theme of marriage from the readings of the following Sunday (27th Sunday in Ordinary Time, Year B): First Reading *Genesis* 2 and the Gospel *Mark* 6. One touching moment was when a young woman described how her SFC supported and sustained her in the ups and downs of her marriage.

Below is the outline of the *Bible Sharing/Bible* Reflection in Spanish and in English:

Vigesimo septimo domingo del tiempo ordinario
 (Domingo, 4 de octubre, 2015)
Ciclo B

Mensajeros de la Luz, Discípulos de Cristo y Amar es Nuestra Misión

La Comunidad de fe: Estudio y Reflexión

Nuestra comunidad no es un esfuerzo solitario de individuos aislados. Por eso exige el trabajo en equipo, para apoyar el esfuerzo de los demás mediante el interés mostrado, la animación y la ayuda efectiva. Estas actitudes tienen sus raíces en los elementos esenciales de nuestra vida comunitaria: la vida común, la vida de oración contemplativa, el estudio asiduo, y una comunidad fraterna.

Nuestro estudio de la Palabra de Dios debe dirigirse principal, ardiente y diligentemente a esto: **que podamos ser útiles a las almas de nuestros prójimos.**

CANCIÓN: Escucha este canto de alabanza al Señor en silencio. Toma este momento para ponerte en su presencia pídele que te ayude a continuar participando activamente en esta noche de comunidad: *No puedo vivir sin ti (13)*

Tema de reflexión: ***Hacerse una sola carne***

Reflexión sobre El tiempo ordinario: Es el tiempo más antiguo de la organización del año litúrgico cristiano.

En este Tiempo Ordinario vemos a un Cristo ya maduro, responsable ante la misión que le encomendó su Padre, le vemos crecer en edad, sabiduría y gracia delante de Dios su Padre y de los hombres, le vemos ir y venir, desvivirse por cumplir la Voluntad de su Padre, brindándose a los hombres...así también nosotros en el Tiempo Ordinario debemos buscar crecer y madurar nuestra fe, nuestra esperanza y nuestro amor, y sobre todo, cumplir con gozo la Voluntad Santísima de Dios.

¿Qué experiencia de crecimiento en nuestra fe nos ofreció el XXIII domingo del tiempo Ordinario?

La fe debe mostrarse en la práctica, porque de lo contrario la fe se queda en una cuestión ideológica y es eso lo que en nombre del Señor no se puede justificar. Hoy vemos a Jesús anunciador del Reino. Dios actúa por él, curando enfermedades, porque el Reino también significa vencer el poder del mal. Jesús toca al sordo y mudo que es como la mano de Dios que llega para libertar los oídos y dar rienda suelta a la lengua.

¿Qué experiencia de crecimiento en nuestra fe nos ofreció el XXIV domingo del tiempo Ordinario?

La carta de Santiago quiere poner de manifiesto que la fe sin obras no lleva a ninguna parte en la vida cristiana. Creer es confiar verdaderamente en el Dios de la gracia.

La salvación no puede venir sino de Jesucristo. La fe lleva a los compromisos más radicales, en razón de la gracia de la salvación. El cristianismo no es una ideología, sino una praxis verdadera para cambiar los corazones de los hombres.

¿Qué experiencia de crecimiento en nuestra fe nos ofreció el XXV domingo del tiempo Ordinario?

El Señor trata de colocar las cosas en su sitio, siguiendo el mismo punto de vista mostrado anteriormente, distinguiendo entre el pensar a modo humano y a modo divino: humanamente, ambicionamos prevalecer sobre los demás, destacar, ocupar el primer puesto; la lógica que propone el Señor es totalmente diversa: para ocupar el primer puesto hay que ponerse al servicio de todos y pasar por ser el último de todos. Jesucristo, no vino a ser servido, sino a servir y dar su vida en rescate por muchos.

¿Qué experiencia de crecimiento en nuestra fe nos ofreció el XXVI domingo del tiempo Ordinario?

El Evangelio nos recuerda el cuidado que debemos de tener para no caer en el mal. Nos quejamos porque decimos que los demás son los que nos hacen sufrir, nos hacen pecar, etc. En la verdad que puede haber en esta afirmación, Jesús nos enfrenta con nosotros mismos. Usa la comparación de los miembros del cuerpo. El cuerpo es lo más íntimo que tenemos, es el lugar desde donde salen las acciones. No es el pecado que viene de fuera el que preocupa a Jesús, es el pecado que nace de dentro, de nuestro interior, de nosotros mismos. En otras palabras: seguir a Cristo sin pecado significa abandonar lo malo que sale de nosotros mismos.

REFLEXION EVANGELICA DEL VIGESIMO SEPTIMO DOMINGO DEL TIEMPO ORDINARIO CON FUNDAMENTO DE VERDAD DOCTRINAL

El relato de Génesis 2,18-24 - nos diseña la aparición de la pareja humana. Debemos recalcar ese verbo “diseñar”, porque no se trata de otra cosa. Es la mano de Dios la que lo hace y la que permite un diseño de amor. El hombre, el varón, no es nada sin la mujer; es o sería la pura soledad. Dios, no ha creado a la mujer del hombre, sino que es una forma de poner de manifiesto que tienen la misma dignidad y mutuamente encuentran en el diálogo, en el afecto, en el amor, lo que en Dios es pura unidad de paternidad y maternidad a la vez.

El evangelio de hoy nos muestra que Dios no ha creado al hombre y a la mujer para otra cosa que para la felicidad. Jesús hace una interpretación profética del amor matrimonial partiendo de la creación, que todos hemos estropeado con nuestros intereses, división de clases y de sexo. Y es que el garante de la felicidad y del amor es el mismo Creador.

CEREMONIA DE ENCENDER LA LUZ

Mientras una persona enciende la luz todo decimos:

El matrimonio es signo del amor de Cristo por su Iglesia, que los esposos comprendan la necesidad de entregarse totalmente el uno al otro . **ALELUYA, ALELUYA**

ORACION:

Dios todo poderoso y eterno, que con amor generoso desbordadas los meritos y deseos de los que te suplican, derrama sobre nosotros tu misericordia, para que libres nuestras conciencias de toda inquietud y nos concedas aun aquello qu no nos atrevemos a pedir. Amén.

**Lectura del libro del Génesis 2: 18-24, Lectura de la carta de los Hebreos 2: 9-11,
Lectura del santo Evangelio según San Marcos 10: 2-16**

MOMENTO DE REFLEXION FINAL: La idea principal

Hacer que Dios se haga presente en nuestra vida significa adquirir un estilo de vida según el Evangelio. Cuando una pareja ilusionada va a casarse por la Iglesia, descubrimos que en la mayoría de los casos no viven una vida previa de fe. De esta manera el contenido real de lo que significa el matrimonio queda poco menos que ignorado.

¿Se casa la gente por la Fe en el Sacramento? En la mayoría de los casos el planteamiento menos importante es el de la fe. Puede ser que ellos mismos no la hayan descubierto porque estamos tan presentes en el mundo que el Evangelio para muchos se ha vuelto una molestia residual de tiempos pasados.

Jesús en el evangelio, provocado por sus interlocutores, toca el tema del divorcio, un tema más que difícil por la carga de sufrimiento que proporciona tal institución. El divorcio no es el remedio para el matrimonio que ya no funciona, eso todos los sabemos, incluso los partidarios del mismo. Pero tenemos que ser valientes y sinceros para decirle a la gente que reflexionen y que se acerquen a Cristo cuando estén pensando contraer matrimonio, y que se apoyen en la iglesia para que los ayude a discernir sobre la decisión que piensan tomar.

Los divorciados de nuestras sociedades son mayoritariamente católicos y esto nos tiene que hacer reflexionar profundamente. Cuando hablamos de un matrimonio uno e indisoluble en un mundo plural y soluble, no debemos de perder nunca de vista que el matrimonio no es una institución inventada por los hombres, sino querida por Dios. Si no tenemos esto claro los católicos, pensaremos y diremos lo mismo que los no creyentes.

Preparar a los jóvenes para una experiencia real de Cristo resucitado y para el matrimonio es el mejor remedio contra el divorcio. Esto es difícil pero no imposible. La elección del cónyuge puede ser desacertada si no se ha hecho con oración, con madurez y con discreción. El Evangelio de hoy nos dice que debemos de encontrar un sentido moral a nuestra vida diaria, una moral que viene desde Dios; los fallos de las situaciones en la vida es porque, probablemente, no somos todavía las personas que el Espíritu puede transformar.

La vida cristiana es un constante aprender desde el amor y el sentido común. Los fallos en la vida diaria se producen por tres motivos fundamentales:

- ✓ La ausencia de Dios porque le hemos desterrado de nuestra vida diaria.
- ✓ La ausencia del amor en toda su amplitud y significado.
- ✓ La falta de madurez tanto humana como espiritual, para tener esa buena mirada que sabe ver e interpretar lo que Dios quiere de nosotros.

El tema del divorcio entre los católicos empezará a desaparecer, cuando seamos capaces

de transmitir a nuestros hermanos, que debemos poner a Dios por testigo del amor que se tienen las parejas.

MOMENTO DE REFLEXIÓN PERSONAL Y COMUNITARIA: *Toma ahora un momento para reflexionar sobre las lecturas, el evangelio y la idea principal. Luego comparte con la comunidad los que te llevas hoy en tu corazón para compartir con tus hermanos en la fe.*

COMPROMISOS PARA LA PRÓXIMA SEMANA

XXVIII domingo del tiempo ordinario

Lectura del libro de la Sabiduría 7: 7-11, Lectura de la carta a los Hebreos 4: 12-13,
Lectura del santo Evangelio según San Marcos 10: 17-30

Noche en comunidad en las casas de la familia Rivas el Miércoles y la familia Lugo el viernes.

EVANGELIOS DE LA SEMANA Ver en su correo electrónico:

ORACION: Salmo 127: Que el Señor nos bendiga todos los días de nuestra vida

PETICIONES: Presentar al Señor las intenciones de la hoja anexa.

FACE TIME Y SKYPE

Recuerde que pueden seguir la noche desde su casa conectándose a FACE TIME y/o Skype SI NO LE ES POSIBLE ESTAR PRESENTE. Antes de empezar la noche llamen a Luis Lugo al 832-723-7441 para recibir los números de teléfonos que estarán disponibles. Por favor impriman las hojas de la noche para que puedan seguir la noche.

CANCIÓN: *Cerca de Ti (10)*

Twenty-Seventh Sunday in Ordinary Time
 (Sunday, October 4, 2015)
 Year B

Messengers of Light, Disciples of Christ and Love is Our Mission

Faith Community: Study and Reflection

Our community is not a solitary effort of isolated individuals. It requires teamwork to support the efforts of others by showing interest, excitement and effective aid. These attitudes have their roots in the essential elements of our community life: a life in common, the life of contemplative prayer, assiduous study, and a fraternal community.

Our study of the Word of God should principally, ardently and diligently direct itself to this: **that we might be useful to the souls of our neighbors.**

SONG: Hear this song of praise to the Lord in silence. Take this time to put yourself in his presence. Ask him to help you continue to actively participate in this community night: *No puedo vivir sin ti – I cannot live without you (13)*

Theme for reflection: *Becoming one flesh*

Reflection on Ordinary Time: It is the oldest time in the Christian liturgical calendar.

In this Ordinary Time we see a mature Christ, responsible to the mission entrusted to him by His Father; we see him grow in age, wisdom and grace before God the Father and man; we see him come and go, going out of his way to do his Father's will, offering himself to all men. Similarly, in Ordinary Time, we too must seek to grow and mature in our faith, our hope and our love, and above all, to comply with joy to the Holy Will of God.

What experience of growth in our faith did the Twenty-Third Sunday in Ordinary time offer us?

Faith must show itself in practical ways, otherwise faith remains an ideological issue (and that cannot be justified in the Lord's name). Today we see Jesus, the announcer of the Kingdom. God acts through him, curing diseases, for the Kingdom also means overcoming the power of evil. Jesus touches the deaf and dumb, which is like the hand of God that comes to free the ears and give free rein to the tongue.

What experience of growth in our faith did the Twenty-Fourth Sunday in Ordinary time offer us?

The letter of James wants to show that faith without works goes nowhere in the Christian life. Belief is to truly trust in the God of grace.

Salvation can only come from Jesus Christ. Faith leads to the most radical commitments, because of the grace of salvation. Christianity is not an ideology, but a true praxis that changes the hearts of men.

What experience of growth in our faith did the Twenty-Fifth Sunday in Ordinary time offer us?

The Lord is putting things in place, following the same view shown above, distinguishing between human thinking and divine thinking. To think like a human is to allow our ambition to prevail over others, to stand out, and to take first place; the logic proposed by the Lord is completely different: to occupy the first place we must be at the service of all and to be the last of all. Jesus Christ did not come to be served but to serve and give his life as a ransom for many.

What experience of growth in our faith did the Twenty-Sixth Sunday in Ordinary time offer us?

The Gospel reminds us of the care we must have so as to not fall into evil. We complain because we say that others are the ones who make us suffer, make us sin, etc. Though there may be truth in this statement, Jesus confronts us with ourselves by using a comparison to the body. The body is the most intimate thing we have. It is the place from which our actions flow. It is not the sin that comes from outside the concerns Jesus, it is the sin that comes from within, from our interior, from our very selves. In other words: to follow Christ without sin means to abandon the evil that comes from within ourselves.

REFLECTION ON THE GOSPEL FOR THE TWENTY-SEVENTH SUNDAY IN ORDINARY TIME WITH FOUNDATION IN TRUE DOCTRINE

Genesis 2:18-24 designs for us the appearance of the human couple. We must emphasize that word “design”, because this passage is not about anything else. It is the hand of God that does it and that allows a design of love. The man, the male, is nothing without woman; without her he would be in total solitude. God has not created woman from man; rather, her creation is a way of showing that they have the same dignity and are mutually in dialogue, affection, love—what in God is the pure unity of paternity and maternity all at once.

Today's Gospel shows us that God has not created man and woman for anything other than happiness. Jesus makes a prophetic interpretation of marital love based on creation, that we have all broken with our interests, divisions of class and of sex; and that the guarantor of happiness and love is the Creator himself.

CANDLE LIGHTING CEREMONY

As a person lights the candle, all say:

Marriage is a sign of Christ's love for his Church, may spouses fully understand the need to surrender to each other. **ALLELUIA, ALLELUIA**

PRAYER:

Almighty and eternal God, who with a generous love overwhelms the merits and desires of all those who call upon you, pour your mercy upon us so as to free our minds of all restlessness and grant us even that for which we dare not ask. Amen.

Reading from *Genesis* 2:18-24; Reading from the Letter to the *Hebrews* 2:9-11; Reading from the Holy Gospel according to *Mark* 10:2-16

FINAL REFLECTION: The Main Idea

Making God present in our life means acquiring a lifestyle according to the Gospel. When an excited couple goes to be married in the Catholic Church, we find that in most cases they do not have a prior life of faith. Thus the actual content of what marriage means is a little less than ignored.

Do people get married in the Church because of their faith in the sacrament? In most cases the least important aspect of planning is that of the faith. It may be that they have not discovered the faith because we are so present in the world that the Gospel for many has become a residual nuisance of the past.

Jesus in the Gospel, provoked by his interlocutors, treats the subject of divorce, a subject made more difficult because of the suffering that such an institution provides. Divorce is not the remedy for a marriage that does not work anymore, that we all know, even supporters of it. But we have to be brave and honest to tell people to reflect and come to Christ when they are thinking of marriage, and that they find support in the church to help them discern the decision they plan to make.

Divorced persons in our societies are predominantly Catholic and this should make us reflect deeply. When we talk about a marriage, one and indissoluble, in a diverse and soluble world, we must never forget that marriage is not an institution invented by man, but desired by God. If we do not have this clear as Catholics we will think and say the same as non-believers.

Preparing young people for a real experience of the risen Christ and marriage is the best remedy against divorce. This is difficult but not impossible. Choice of spouse can be misguided if not done with prayer, with maturity and with discretion. Today's Gospel tells us that we must find a moral meaning to our daily life, a morality that comes from God; failures in life situations is probably because we are still people who can be transformed by the Spirit.

The Christian life is a constant learning from a communal sense of love and feeling. Failures in everyday life are produced for three main reasons:

- The absence of God because we have banished Him from our daily lives.
- The absence of love in all its breadth and meaning.
- The lack of both human and spiritual maturity to have that good vision capable of seeing and interpreting what God wants of us.

The subject of divorce among Catholics will begin to disappear when we are able to transmit to our brothers that we should have God as the witness of the love a couple shares.

TIME OF PERSONAL AND COMMUNITY REFLECTION: *Take a moment now to reflect on the readings, the Gospel and the main idea. Then share with the community that which you carry in your heart today that you wish to share with your brothers in faith.*

COMMITMENTS FOR NEXT WEEK

Twenty-Eighth Sunday in Ordinary Time

Reading the Book of Wisdom 7:7-11, Reading from the Letter to the Hebrews 4:12-13, reading from the holy Gospel according to Mark 10:17-30

Community nights in the Rivas family house on Wednesday and the Lugo family house on Friday.

GOSPEL OF THE WEEK: Check your email.

PRAYER: *Psalm 127: May the Lord bless us all the days of our lives.*

PETITIONS: Present to the Lord the intentions of the attached sheet.

FACE TIME AND SKYPE

Remember that you can follow the night from your home by connecting to FACE TIME and/or Skype IF YOU CANNOT BE PRESENT. Before starting the night call Luis Lugo 832-723-7441 to get the telephone numbers that will be available. Please print the week's sheets so that you might follow the meeting.

SONG: *Cerca de ti – Near You (10)*

Prepared by:

Luis Lugo
Houston, Texas, USA.
Email: luislugo@kw.com
Cellphone: 832-723-7441